
Alderu ciema iedzīvotāju atbildes 

 

Lai noskaidrot Ādažu novada iedzīvotāju viedokli par situāciju savā ciemā un vēlamajām tā 

izmaiņām līdz 2027.gadam, tika organizēta iedzīvotāju aptauja. Aptauja tika veikta, organizējot 

to attālināti (https://ej.uz/Adazu_ciemi), laika posmā no 01.05.2024. līdz 31.10.2024. 

Informācija par aptauju bija pieejama pašvaldības tīmekļa vietnē, kur ciemu attīstības plānu 

izstrādes procesam izveidota atsevišķa sadaļa “Aktualitātes” / “Sabiedrības līdzdalība” / 

“Ciemu/apkaimju attīstības plāni” (https://www.adazunovads.lv/lv/ciemuapkaimju-attistibas-

plani). Aptaujas elektroniskā anketa iedzīvotājiem tika izplatīta, izmantojot pašvaldības 

Facebook kontu (https://www.facebook.com/adazilv/), kā arī vietējo apkaimju Facebook konus 

No Alderu ciema aptaujā piedalījās 50 respondenti. 

Aptaujā tika pārstāvētas visas vecuma grupas, tomēr pārsvarā (66%) respondenti bija vecumā 

no 35 līdz 49 gadiem. 

 

1.attēls Atbildes uz jautājumu “2. Jūsu vecuma” 

Lielākā daļa (82%) aptaujas dalībnieku jūtas piederīgi savai kopienai / ciemam. Cilvēks, kas 

atzīmēja “cita atbilde”, norādīja, ka jūtas piederīgs daļēji. 

 

 

2.attēls Atbildes uz jautājumu “3. Vai jūtaties piederīgs savai kopienai / ciemam?” 

Atbildot uz jautājumu “Vai jūsu kopienai / ciemam ir vienota identitāte?”, apstiprinoši atbildēja 

37% respondentu, bet 47% no viņiem uzskata, ka Alderu kopienai / ciemam nav vienota 

identitāte. Atzīmējot citu atbildi, respondenti norādīja: daļēji; nav manīta, bet nejūtu lielu 

nepieciešamību; pamazām veidojās; plostnieku vēsture. 

https://www.facebook.com/adazilv/


 

3.attēls Atbildes uz jautājumu “4. Vai Jūsu kopienai / ciemam ir vienota identitāte?” 

Kā savas kopienas / ciema vērtības tika norādīts: 

• Sakopta apkārtne. Saglabāt sakoptas, zaļas apkārtnes zaļās zonas un mežus 

(Utaiņkalns, Alderu parks), ūdens tilpnes (Mazais Baltezers, Gaujas-Baltezera kanāls) 

(4x) 

• Miers, klusums, daba, mežs. Rūpes par dabu, apkārtnes dabas daudzveidība (9x) 

• Atsaucība no apkārtējiem. 

• Nav izteiktu kopīgu vērtību, manuprāt. 

• Svētku svinēšana. Kopā sanākšana svētkos un gadskārtās. (4x) 

• Cenšamies atjaunot vecās tradīcijas, pludinātāji, vēsturiskais kanāls, kas kalpojis koku 

pludināšanai. Ciema vēsture, kuras pamatu veidoja plostnieki. Vēstures liecības 

jānodod nākamajām paaudzēm. Liecības, kuģīša Baltezers-Jugla ex. Piestātne. Rūpes 

par plostnieku tradīciju turpināšanu. (8x) 

• Utu kalns (šobrīd ļoti skumjš). 

• Ciemā ir Alderu parks. (2x) 

• Dzīvot patīkamā un sakoptā vidē. (2x) 

• Ciema iedzīvotāji.  

• Draudzība, cieņa, pieklājība, saticība, sadarbība, iespējams, bet īsti nezinu. Nosaucu 

tās, ko vēlētos. Draudzīgi kaimiņi. (3x) 

• Tuvāk dabai. Cerība saglabāt lauku mierīgo vidi. (2x) 

• Pieejama peldvieta. (3x) 

• Pieejams sabiedriskais transports. 

• Vietējais veikaliņš. 

• Ģimenei draudzīga vide Pierīgā. 

• Kārtība un iedzīvotāju drošība. (2x) 

Lielākā daļa Alderu ciema respondentu savā ciemā dodas pastaigās (78%) un pavada tur brīvo 

laiku (68%). Gandrīz puse respondentu nodarbojas ar sportu / aktīvo atpūtu (42%) un iepērkas 

(42%). Pie citām atbildēm tika norādīts, ka nav rotaļu laukumu, peldas, apmeklē stalli, Alderos 

uz Kanāla ielas nav iespējams droši iziet vai izbraukt ar velosipēdu. Mums ir nesakārtota 

infrastruktūra. 



 

4.attēls Atbildes uz jautājumu “6. Kādas darbības Jūs / Jūsu ģimenes locekļi veicat savā 

ciemā?” 

Novērtējot dažādu pakalpojumu un jomu pieejamību Alderu ciemā, respondenti vislabāk 

novērtē atkritumu savākšanu (apmierināti vai drīzāk apmierināti ir 84%). Visvairāk 

neapmierināti vai drīzāk neapmierināti respondenti ir ar transporta infrastruktūras tīklu (65%), 

sabiedrisko transportu (54%), mikromobilitātes infrastruktūru (48%).  

 

5.attēls Atbildes uz jautājumu “7. Novērtējiet, kāda ir šādu pakalpojumu un jomu 

PIEEJAMĪBA Jūsu ciemā” 

Atbildot uz jautājumu “Novērtējiet, kāda ir KVALITĀTE šādās jomās Jūsu ciemā”, lielākā daļa 

Alderu ciema iedzīvotāju visaugstāk novērtēja gaisa kvalitāti (to, ka tā apmierina vai drīzāk 

apmierina, norādīja 94% respondentu), atkritumu apsaimniekošanas pakalpojumiem (84%), 

vides kvalitāti (82%), sabiedrisko kārtību (73%), apbūves vidi (60%), teritorijas 

labiekārtojumu (56%) un dzeramais ūdens (56%). Vissliktākā kvalitāte ir gājējiem domātai 

celiņu infrastruktūrai (tā neapmierina vai drīzāk nepamierina 92% respondentu), veloceliņu 

infrastruktūrai (90%), sabiedriskā transporta maršrutiem un laikiem (78%), transportam 

domāto ceļu infrastruktūrai (58%) un ūdensapgādes un kanalizācijas pakalpojumi (56%). 



 

6.attēls Atbildes uz jautājumu “8. Novērtējiet, kāda ir KVALITĀTE šādās jomās Jūsu 

ciemā” 

Alderu ciemā vai tā tuvumā būtu nepieciešams uzlabot esošo mikromobilitātes infrastruktūru 

(90%), sabiedriskā transporta infrastruktūru (74%), esošo transporta infrastruktūru (68%), 

teritorijas, kas paredzētas aktīvai atpūtai (68%) un publiskā ārtelpa (64%). To, ka ciemā būtu 

jāveido kopienas centrs / pulcēšanās vieta, norādīja 46% respondentu.  

 

7.attēls Atbildes uz jautājumu “9. Kas būtu jāuzlabo Jūsu ciemā, lai uzlabotu jūsu 

kopienas dzīves kvalitāti (var norādīt vairākas atbildes)? Ciemā / tā tuvumā” 

Kā galvenās problēmas Alderu ciemā iedzīvotāji norāda: 

• Transporta jomā: 



o Gājēju un velo celiņi nav izbūvēti, nav kur pastaigāt, nav droši ne diennakts 

tumšajā laikā, it īpaši pa Kanāla ielu, ne ar bērnu ratiņiem, ne ģimenēm ar 

velosipēdiem, tikai pa brauktuves malām. Jānodrošina Alderos gājēju ceļa 

izveide no Jaunkūlām līdz Alderkem un līdz Sūkņu stacijai, kā arī no Alderiem 

uz Podniekiem. Pie Alderu Pludmales nav gājēju pāreja, nav arī ietves. Nemaz 

nerunājot par to cik nedroši ir pārvietoties bērniem, sievietēm ar ratiņiem vispār 

tur nav ko darīt. Ļoti nedroši gājējiem. Tāpēc vajadzētu padomāt par gājēju ceļa 

izveidi. Braucot pa Alderu ceļu virzienā no Alderu ciema uz Tallinas šoseju var 

bieži sastapt gājējus kas nāk no/uz autobusa pieturi pa auto braucamo ceļu. Tas 

ir īpaši bīstams ziemas tumšajā diennakts laikā. (23x) 

o Krietni ātrumu pārsniedzošu autobraucēju plūsma pa Kanāla ielu (it sevišķi, pie 

Pērles ielas – taisnais posms). Kas neņem vērā, ka pa šo šauro ielu pārvietojas 

arī velobraucēji, gājēji. Neviens autovadītājs, īpaši sabiedriskā transporta, 

neievēro braukšanas ātrumu. Apdzīvota vieta, bet vairums autobraucēju ātrumu 

neievēro. Uzstādītās ceļa zīmes – par ātruma ierobežojumu, netiek ņemtas vērā. 

Gan vietējie ciemata iedzīvotāji, gan “caurbraucēji” neievēro zīmes, veic 

apdzīšanas, rāda dažādus žestus, ka viņiem, “traucē” tas, kurš zīmes ievēro. Tur 

būtu biežāk jānorīko ceļu policijas ekipāža vai jāuzstāda ātruma radars, citādi 

tās zīmes var “vākt nost”. Diemžēl apbēdina CSN neievērošana ciema teritorijā 

– lielākā daļa autovadītāju gandrīz vienmēr pārsniedz atļauto ātrumu un apdraud 

gājējus. Ciemā ļoti daudzi staigā gan ar suņiem, gan ar bērniem… pati esmu 

redzējusi neskaitāmus notriektus dzīvniekus. (11x) 

o Jāizveido ātruma vaļņi. No Ādažu pašvaldības ir atbilde, ka ātruma vaļņus 

nedrīkst izvietot vietās kur ir sabiedriskais transports.  

o Liela satiksme. Transportlīdzekļu pārāk liela plūsma pa Kanāla ielu, kura ir par 

šauru un neatbilstoša normatīvajiem aktiem par brauktuves platumu. Braucot 

diviem smagajiem, lai izmainītos gājējiem jālec krūmos. (3x) 

o Visi Mārsili brauc caur Kanāla ielu, kaut gan varētu izbraukt uz Venču ceļu V50. 

Apgrūtināta izkļūšana uz Rīgu – jābrauc cauri visiem Alderiem, lai tiktu uz A1, 

kaut gan no Podnieku puses varētu caur Venču ceļu izbraukt Garkalnē uz A2. 

Tas ļoti atvieglotu pārvietošanos un neradītu sastrēgumus un bīstamas situācijas 

Alderos.  

o Slikts, neapgaismots Kanāla ceļš. Pārāk šaurs un nekvalitatīvs koplietošanas 

ceļš (brauktuve) – ir kļuvis bīstams pie esošās noslodzes. Kanāla iela gājējiem 

un velobraucējiem ir ļoti nedroša, jo nav gājējiem paredzētas malas. (9x) 

o Slikts Zušu ielas segums – māls ar šķembām, kas slīd, veido dubļus. 

o Jānodrošina gājēju pāreja pie Jaunkūlas pieturas, ja dodies no Alderiem uz 

galveno šoseju, un gribi braukt virzienā uz Rīgu. Pie pieturas Jaunkūlas nav 

gājēju pārejas. Tuvākā gājēju pāreja ir 30min attālumā vai otra opcija – skriet 

pāri šosejai uz pieturu Jaunkūlas. Ļoti nedroši un nav padomāts par tiem 

cilvēkiem, kas ikdienā pārvietojas tikai ar sabiedrisko autobusu. Tāpēc, ja ir 

pieturas ceļa abās pusēs- tur noteikti jābūt gājēju pārejai!!  

o Ceļa infrastruktūra kopumā. Vairākās ielās, slikts ceļa seguma stāvoklis, bedres 

tiek aizlāpītas nekvalitatīvi un novēloti. (3x) 

o Mikro mobilitātes infrastruktūra. 

o Slikti nopļautas ceļmalas, ziemā slikti un reti tīrītas ielas, sevišķi mazākās.  

• Vides, teritorijas labiekārtošanas jomā: 

o Nav bērnu rotaļu, pastaigu laukumi. 

o Jāpalielina pludmale, peldvieta ir pārbāzta, vai arī jādomā kā ierobežot tas 

apmeklēšanu. Vietējiem iedzīvotājiem tur vairs nav vietas, pārbāzta ar 

iebraucējiem. Nav iespēja normāli un ar prieku apmeklēt pludmali, jo mazo 

Alderu pludmali pilnībā “pārņem” pilsētnieki. (4x) 



o Regulāra atkritumu dedzināšana Pērles ielā 12 t.i. bijušās putnu fermas Pērle 

teritorijā, kurā šobrīd saimnieko auto remonta darboņi. Konkrēti tas ir fiksēts 

aiz fermas Nr.13. Gaisa piesārņojums no kodīgiem dūmiem ir jūtams lielākajā 

daļā apkārtnes.  

o Uguns kurināšana kaimiņu teritorijās, veidojot dūmus. 

• Komunālo u.c. pakalpojumu jomā: 

o Ūdens un kanalizācijas cena ZELTA VĒRTĒ. Ūdens un kanalizācijas izmaksu 

– neadekvāts / straujš cenu pieaugums. Šausmīgi augsti ūdens un kanalizācijas 

pakalpojumi no jūlija no Garkalnes ūdens. Vēlams steidzami nomainīt. (5x) 

o Sagaidāmais kanalizācijas tarifa astronomiskais kāpums. 

o Bieži pazūd elektrība. 

o Neērtas atkritumu šķirošanas urnas it sevišķi papīram, nevar normāli izmest 

kastes vai lielākus papīra izstrādājumus. 

• Sabiedriskā transporta jomā: 

o Novērojumi liecina, ka tieši sabiedrisko transportu vajadzētu piebremzēt Kanāla 

ielā, jo atsevišķās epizodēs tas ir braucis pat 90km/h. Apmēram 60-70km/h ir 

ikdiena. Latvijas sabiedriskais autobuss ir informēts par šādu problēmu, bet 

izmaiņu uz labo pusi nav. (2x) 

o Sabiedriskais transports (par maz reisi rītos un vakaros). (2x) 

o Nav nodrošināti pietiekoši bieži maršruti no Alderiem uz Ādažiem un no 

Alderiem uz Rīgu un atpakaļ. Ja no Alderiem transports uz Rīgu brauc tikai līdz 

plkst. 15, tad noteikti jānodrošina, ka gadījuma, ja vajag arī citos laikos tikt uz 

Rīgu, no Alderiem uz Ādažu centru autobusi kursētu biežāk, lai cilvēks var 

Ādažu centrā pārsēsties uz citu autobusu, kas iet uz Rīgu. (3x) 

o Ļoti neapmierina sabiedriskais transports, kavē vismaz 30min vai vispār 

neierodas. (2x) 

o Sabiedriskā transporta pieturvietu nepietiekošs skaits. 

o Nesaskaņoti sabiedriskā transporta reisi. Bieži ilgi jānīkst Ādažos pēc ārsta 

vizītes vai iepirkšanās veikalā, lai atbrauktu mājās.  

• Kopienas stiprināšanas jomā: 

o Neaktīvi kaimiņi, gatavi risināt lietas, kas skar tikai personīgi viņus, nevis 

kopīgi risina ciemata problēmjautājumus. Vairāk, katrs pats par sevi. Ziemā, 

sniegs no ielām tiek tīrīts novēloti. Vairuma iedzīvotāju nevēlēšanās iesaistīties 

ikdienas jautājumu risināšanā. (3x) 

o Grūti iesaistīt cilvēkus projektu realizēšanā.  

o Nepieciešams namiņš. 

• Uzņēmējdarbības jomā: 

o Noteikti Alderu tuvumā vajadzētu attīstīt veikalus. 

• Sabiedriskā kārtība: 

o Ādažu pašvaldības policijas kūtrums reaģējot uz iedzīvotāju lūgumu pēc 

palīdzības iepriekš aprakstītajās situācijās. Vēl viens konkrēts piemērs, kad 

šogad pirms Līgo svētkiem Alderos parādījās čigāni un siroja pa ciema teritoriju 

vairāki Alderu ciema iedzīvotāji bija zvanījuši Ādažu pašvaldības policijai, bet 

policija tā arī neieradās. Žēl ka Alderieši nevar paļauties uz Ādažu pašvaldības 

policiju. 

• Citi jautājumi: 

o Noteikti Alderu tuvumā vajadzētu attīstīt bērnudārzus, iespējams pat skolas. Ar 

Ādažu centru nepietiek. Ja tas netiek nodrošināts – jānodrošina tad biežāki 

autotransporta reisu skaiti, lai vecāki savas atvases var vest uz Rīgu skolās / 

bērnudārzos / iepirkties u.c. 

 



Runājot par sava ciema un kopienas nākotni, Alderu ciema iedzīvotāji norāda, ka ciemā jābūt: 

• Sakārtotai, attīstītai infrastruktūrai. Sakārtotiem transporta mezgliem. (3x) 

• Atpūtas iespējas bērniem. 

• Ar aktivitātēm gan pensionāriem, gan un jauniešiem. Aktivitātes iespējas visiem 

vecumiem neatkarīgi no gadalaika. (2x) 

• Ar sabiedrisko transportu, kas kursē biežāk posmā Alderi – Rīga, Rīga – Alderi. (3x) 

• Klusumam un mieram. (6x) 

• Ar sakārtotu, sakoptu vidi, kur augt bērniem. (8x) 

• Ar apgaismotu gājēju un velo celiņu gar Kanāla ielu, lai iedzīvotāji droši pārvietojas uz 

pludmali un veikalu. (13x) 

• Ar ātruma kontroli. 

• Draudzīgam. Gribētos redzēt vietējiem iedzīvotājiem draudzīgāku vidi, ar piederības 

un ģimenes sajūtu. (6x) 

• Vienotiem gan ikdienā, gan svētkos. 

• Ar labiekārtotu, paplašinātu Alderu pludmali – soliņi galdi, ievilkta elektrība, izveidota 

ugunskura vieta, estrāde u.tml. Ar vairākām atpūtas zonām pie ezera (piknika vietas). 

Iztīrīta Alderu pludmales gultne. (5x) 

• Paplašinātu, apgaismotu Kanāla ceļu. (3x)  

• Ar ātruma vaļņiem uz Kanāla ielas. 

• Ar guļošiem policistiem uz Rudens ielas. 

• Ar atpūtas parku / bērnu laukumu, kur ir vairāk iespējas brīvā laika pavadīšanai. (2x) 

• Zaļu, ekoloģisku vidi. Ļoti žēl, ka nocirta kokus Utu kalnā. Riebīgi izskatās. Gribētu 

redzēt mežus vairāk. 

• Ar gājēju tiltu pār kanālu pie vecajām slūžām. (2x) 

• Ar promenādi gar kanāla malu. Gaujas Baltezera kanāls jāiztīra no ūdens augiem. (2x) 

• Attīstošu, apgaismotu pārnestā nozīmē, ilgtspējīgu. 

• Infrastruktūras ziņā attīstītākiem, ciematiņam nepazaudējot savu savrupmāju / dārziņu 

skatu. 

• Ar saglabātu kultūrvēsturisko mantojumu, ciema tradīcijām. Gaujas pludinātāju 

piemiņas objekta izveides. (2x) 

• Ar attīstītu Alderu parku.  

• Saglabātu dabu. 

• Drošu visiem iedzīvotājiem, arī bērniem. (6x) 

• Ar kaimiņiem, kas aktīvi iesaistītos ciemata sabiedriskajā dzīvē, kopīgajos pasākumos, 

sportiskās aktivitātēs, talkās. Lai svarīgākie lēmumi tika apspriesti un pieņemti tikai ar 

iedzīvotāju atbalstu. (4x) 

• Ar iespēju dzīvot savrup, neiesaistoties sabiedriskos pasākumos. Mani apmierina 

pašreizējā. Ja kāds vēlās piedalās, nevēlas nepiedalās. Brīva izvēle. (2x) 

• Ar namiņu, kur pulcēties brīvajā laikā interesantos pasākumos vai nodarbībās, kur 

iedzert kafiju un attīstīšana tieši uz jaunatni. (5x) 

• Nomas transportam izveidotu atsevišķu stāvvietu. 

• Kā ciematam, kur būtu viss nepieciešamais dzīvošanai, lielveikals, skolas, pirmskolas 

iestāde. 

• Samazinātu caurbraucamo auto plūsmu. 

 

Ieteikumi kopienas savstarpējai sadarbībai  un vides kvalitātes uzlabošanai Alderu ciemā: 

• Uzbūvēt apgaismotu gājēju celiņus gar Kanāla ielu. Lai būtu kvalitāte – jānodrošina 

labi apstākļi iedzīvotājiem un apmeklētājiem. (4x) 



• Izveidot bērnu spēļu laukumu. 

• Būt aktīviem un ģenerēt jaunus sasniedzamus mērķus – gan kopienai, gan ciema 

iedzīvotājiem iesaistīties kopienas darbā, būt aktīviem sava ciema dzīves veidotājiem. 

Nepieciešama lielāka vietējo iedzīvotāju iesaiste – vēlme “pielikt savu roku”, lai lietas 

risinātos, nevis tikai “gudri” spriedelēt vai kritizēt tos, kuri kaut ko dara. (6x) 

• Uzlabot sabiedriskā transporta grafiku (no rīta uz Rīgu ~7:00, vakarā ~18:00 ir Alderos 

no Rīgas). 

• Alderi kļūst infrastruktūras ziņā attīstītāki, ciematiņam nepazaudējot savu savrupmāju 

/ dārziņu skatu. 

• Attīstīt Autobusu satiksmi atsakoties no Ādažu autobusa pakalpojumiem un 

pievienoties pie Rīgas satiksmes. 

• Kopīgas tikšanās, darbu deleģēšana, ideju ģenerēšana 2x gadā. Vajadzētu ciemā 

kopienas sanāksmju telpas, kurā varētu kopā darboties gan jaunā paaudze gan vecākā – 

ardošās nodarbes, spēles, svētki. Tas noteikti saliedētu ciema iedzīvotājus, būtu iespēja 

biežāk tikties, īstenot dažādas idejas. (2x) 

• Ieklausīties citu viedoklī. Cienīt un rēķināties vienam ar otru. (2x) 

• Šlakbaums, lai ciemata ielas nevarētu izmantot caurbraukšanai. 

• Biežāk rīkot šādas aptaujas un apkopot to rezultātus, lai ciemata iedzīvotāji iesaistītos 

un mēs kopīgi redzētu, izanalizētu, kas ciematam nepieciešams. 

• Lūgums sakārtot Kanāla ielu, nodrošināt ceļa apzīmējumu (joslu) krāsojumu, ņemot 

vērā intensīvo satiksmi. Ieviest apgaismojumu. 

• Gājēju tiltu pār kanālu pie vecajām slūžām. 

• Ieviest centralizēto ūdens apgādi.  

• Nodrošināt skolas autobusu rīta stundās. 

• Patīk dzīvot savrup, neiesaistos sabiedriskos pasākumos. 

• Pakalpojuma piegādātāju izvēlē tiek ņemtas vērā arī iedzīvotāju intereses. 

• Ciema pasākumi, aktivitāšu laukums, kopienas centrs – tas visus apvieno. (2x) 

• Sporta laukums. 

• Attīstīt Alderu parku. Alderu parkā vajadzētu elektrības pieslēgumu, kā arī estrādi, kur 

notiktu dažādi pasākumi, svētki. (2x) 

• Iedzīvotājiem būt aktīvākiem un pašiem veidot vidi, kur dzīvojam. 

• Samazināt smago tehnikas kustību (smagie, traktori). 

• Blakus Lats veikalam (kalniņā) ierīkot atpūtas zonu (ja tā ir pašvaldības zemē). Ierīkot 

piknika vietu, bērniem spēļu laukumu un kopīgu pulcēšanās vietu. 

 

Papildus citām atbildēm, Alderu iedzīvotāji norādīja, ka: 

• Nav informācijas par aktualitātēm. 

• Jau ir 2024 gads, bet gājēju ciliņa jo projām nav. 

• Šobrīd kopienas nav, ir tikai daži aktīvisti. 

• Paldies, visiem cilvēkiem, kas aktīvi un nesavtīgi iesaistās mūsu ciema kopienas 

izveidē un pilnveidošanā. 

• Noteikti jāattīsta infrastruktūra. Jāsaglabā Alderu miers, proti, savrupmāju / dārziņu 

skats, apdzīvotās teritorijas. Jāattīsta pakalpojumi – bērnudārzi, skolas, veikali. 

• Uzlabot infrastruktūru, lai būtu iespēja vieglāk nokļūt Ādažos (veloceliņš, tiltiņš par 

kanālu). 

• Lēni, bet viss notiek. 

• Paldies par Alderu pludmales labiekārtojumu, bet gultni vajadzētu iztīrīt. 



• Gribētos lai pašvaldība piedāvātu iespēju uzņēmējiem attīstīt kaut kādu kafejnīcu vai 

nojūmi ar pašapkalpošanās kafijas automātu, kur pie pastaigas varētu pasēdēt atpūsties 

un izdzert dzērienu. Labs izvietojums būtu pie Alderu pludmales. 

• Foršs ciems. 

• Vēlētos, lai tiktu izbūvēts un pilnveidots kanalizācijas tīkls. Lai varētu pieslēgties arī 

tie līdz, kuriem tāda nav ievilkta. 

• Cilvēks, kas uzņēmās projektus tiek nozākāts ka neko nevajag. 

• Vēlos, lai šeit būtu droši dzīvot ar maziem bērniem (nav apgaismojums, šaura galvenā 

iela) bez celiņa, ar ratiem bail staigāt, kur nu vēl ar riteni.  

• Nav bērniem, kur satikties, kopā pasportot, atpūsties.  

• Varbūt kādu ikgadēju ciema saietu, tas būtu forši:) 

• Jāsakārto Kanāla iela, plūsma ir milzīga it sevišķi rītos un vakaros pēc darba. Ņemot 

vērā, kā ciemats attīstās plūsma aiz vien vairāk pieaugs! Jārisina šis jautājums. (2x) 

• Alderu ciemam ir bagāta vēsture, tajā ir bijusi liela rosība – baļķu pludināšana, 

plostnieki, plostnieku mājiņa, kuģītis uz Rīgu, alus darītava, ķieģeļu ražošana, muižas 

māja ar parku, kur notika dažādas kopienas aktivitātes. Gribētu, vismaz daļu, no šīm 

lietām atjaunot, sakārtot un piešķirt vēsturisku nozīmi, lai plašāka sabiedrības daļa 

uzzin par šo agrāk tik nozīmīgo vietu. 

• Mani apmierina dzīve dabīgā vidē, ko izvēlējos pērkot īpašumu un nevēlos, lai 

pārvērstu dabas stūrīti par pilsētu. 


